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 قاعده بازی 
■ با مسوولیت سر دبیر

برای هر اقدامی باید ابتدا قواعد آن را 
داد  تن  آن  معیارهای  به  آموخت  و 
سامان  ای  بگونه  نیز  امروز  دنیای    ،
یافته است که نمی توان بدون آموزش 
 ، آمد  پیروزبدر  میدانی  از  بازی  قواعد 
تصور اینکه با اتفاقی شبیه معجزه انسانی 
بدون آگاهی و آمادگی قبلی، از میدان 
مسابقه ای سر فراز بیرون بیاید با دانسته 
های امروزی بشر ، تقریبا غیر ممکن 
است،  هر چند ممکن است ، در جایی 
،اما  العاده ای  افتاده باشد  اتفاق خارق 
هیچگاه نمی توان یک اتفاق نادر را قاعده 
 دانست و بر اساس آن برنامه ریزی کرد .
 این تصور که گمان کنید بدون  برنامه 
ریزی ،تحقیق ، مطالعه و پشت کار مداوم 
می توانید از کسانی که مداوم در حال 
برنامه ریزی هستند  تلاش و کوشش 
پیش بیفتید تصوری کودکانه است، باید 
مدام ممارست و تمرین کردو ومستمر نقد 
و نظر داشت،تا بعد از ماهها و سالها کار و 
 پیگیری ثمرات آن در زندگی آشکار شود .
باید به این فهم رسید که همانگونه که 
راه رسیدن به قله دانایی میان بر ندارد ،راه 
رسیدن به توسعه نیز میان بری ندارد بلکه 
باید تمام راه را با دقت و ممارست پیمود 
، از همه کس همه چیز آموخت و اجازه 
داد در فضایی باز و با نشاط اندیشمندان 
سخن بگویند تا سره از ناسره باز شناخته 
شود و سپس با نقد و گفتگوی سازنده 
 جامعه را به سوی توسعه و ارتقا پیش برد.
  به این خاطر است که آزادی بیان برای 
رشد هر جامعه ای یک اصل است و تمام 
کسانی که می خواهند جامعه بسوی رشد و 
ارتقا برود آن را پاسداری می کنند و آن را از 
حقوق اولیه بشر شمرده اند .در کنار این اصل 
مهم رعایت انصاف ، برابری و حکومت 
قانون است که منجر به ایجاد عدالت اجتماعی 
می شود و بدون توجه کردن به این اصول 
،صحبت از عدالت و ارتقا شعاری بی بنیاد 
خواهد بود به این خاطر باید قاعده بازی را 
 آموخت و بر اساس آن جامعه را اداره کرد.
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بوی مهر از بهمن
 به مشام می رسد
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ضرورت ایجاد

 شهر جدید در گلستان

۵۱ درصد گلستانی ها 
ماسک می زنند ۵۱ درصد

از  هکتار  400هزار  از  بیش  سردبیر- 
اراضی مناطق شمال گلستان در معرض 
بیابانی شدن قرار دارد در  سال های  اخیر 
تغییرات اقلیمی، افزایش دما، کاهش بارش 
ها، مجاورت با صحرای قره قوم در کشور 
همسایه موجب شده خطر بیابان شدن را 
بیشتر از پیش احساس کنیم اما واقعیت این 
است که آنچه استان ما را در معرض بیابانی 
مدیریت  نداشتن  است،  داده  قرار  شدن 
در مصرف درست آب به ویژه در بخش 
کشاورزی است.تا چند سال قبل آثار ناشی 
از فعالیت های تخریبی و مدیریت های 
نادرست در محیط زیست چندان محسوس 
نبود اما امروز نه تنها محسوس بلکه کاملا 
مشهود است و به طور جدی منابع زیستی 
ما را دراستان تهدید می کند.امروز در استان 
گلستان در اراضی شمالی زمین هایی داریم 
که می توان گفت بیابان شده اند و یا به 
عبارت بهتر براساس ساختارهای اقلیمی 
از منابع آبی و پوشش گیاهی محدودی 
برخوردارند.بیابان و بیابانزایی در سال های 
آینده از جمله مسائلی است که استان با 
آن به شدت درگیر خواهد بود. بالارفتن 
مساحت بیابان ها در استان، کاهش زمین 
های قابل کشت و در نتیجه تقلیل منابع را 
نیز به دنبال خواهد داشت. بی توجهی به 
این مساله موجب نابودی مراتع و زمین 
های کشاورزی و در نهایت سبب کاهش 
تولیدات کشاورزی خواهد شد.پایین بودن 

دانش فنی و مهارتی کشاورزان، کوچک 
کشاورزی،  اراضی  پراکندگی  و  بودن 
راندمان  بودن  پایین  و  آب  منابع  کمبود 
آبیاری، تخریب کیفی و کمی منابع آب 
و خاک به ویژه تخریب سفره های آب 
بودن  ناکافی  زیرزمینی وفرسایش خاک، 
سیاست های حمایتی و صادراتی، ناکافی 

بودن سیاست های حمایت مالی و بیمه 
محصولات کشاورزی و منابع طبیعی به 
توسعه ی بیابان ها در استان کمک کرده 
دنبال  به  باید  امر  این  جبران  است.برای 
برقراری تعادل در توسعه ی مناطق شهری، 
روستایی و عشایری بود بالا بودن سطح فقر 
نسبی جوامع روستایی و ناتوانی ساختار 

روستایی در استفاده از فرصت های رشد 
و توسعه اقتصادی و اجتماعی وضعف نظام 
مدیریت توسعه روستایی ما را در اجرای 
طرح های مقابله با بیابانزایی ناکام خواهد 
کرد.برای تحقق این مهم باید به تقویت 
نهادهای مدنی و شبکه سازمان های غیر 
دولتی واصلاح ساختار مدیریت کشاورزی 
و منابع طبیعی توجه شود. بهتر است مناطق 
به  نزدیک  که  شدن  بیابانی  معرض  در 
500 هزار هکتار از اراضی شمال و شرق 
گلستان و بیشتر در حوزه شهرستان های 
گنبدکاووس، مراوه تپه، گُمیشان، آق قلا 
و آزادشهر را شامل می شود به صورت 
ویژه مدیریت شود.در این مناطق کشت 
متوقف  سرعت  به  آب  پر  محصولات 
برنامه  در  طلب  آب  کم  محصولات  و 
کشت قرار گیرد اعتبار ویژه برای اجرای 
طرح های آبخیزداری در این مناطق در 
نظر گرفته شود. تغییر الگوی کشت در 
نقاط دیگر استان که اجرایی نشد لااقل به 
فوریت و به ضرورت در این مناطق اجرا 
شود، چاه های غیرمجاز تعیین تکلیف 
شود و فرهنگ سازی مصرف بهینه آب 
شود.روند  دنبال  جدی  صورت  به  نیز 
تخریب محیط زیست که امروز در استان 
گلستان شدت گرفته است اگر هوشیار 
نباشیم و تدبیری نکنیم زندگی نسل های 
آینده را در همه ابعاد با مخاطرات جدی 

روبرو خواهد کرد.

شمال گلستان 
بیابان می شود
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ضرورت ایجاد
 شهر جدید در گلستان

مدیرکل راه و شهرسازی گلستان از در نظر 
ایجاد  برای  استان  گرفتن یک محدوده در 
شهر جدید خبرداد و گفت: در مرحله اخذ 
استعلام از دستگاه های مرتبط هستیم. به 
محبوبی  حسین  عمومی،  روابط  گزارش 
بسیاری  برخلاف  گلستان  در  اظهارکرد: 
از استان ها، شهر جدید نداریم و در سفر 
مدیرعامل شهرهای جدید به گلستان، چند 
شد.  بازدید  جدید  شهر  ایجاد  برای  نقطه 
که  نقاط جمعیتی  از  یکی  افزود:  محبوبی 
نیاز به احداث شهر جدید دارد، منطقه آزاد 
اینچه برون است که با راه اندازی این منطقه 
افرادی در آن مشغول به فعالیت می شوند 
و قرار نیست این افراد در گرگان، آق قلا 
یا گنبدکاووس ساکن شوند. وی بیان کرد: 
از  هکتار  مساحت ۲00  به  زمینی  بنابراین 
اراضی منابع طبیعی برای ایجاد شهر جدید 
که  آلماگل شناسایی شده  تالاب  در جوار 
خارج از محدوده های تالابی است.وی عنوان 
نقطه  این  ایجاد شهر جدید در  برای  کرد: 
از دستگاه های مختلف  استعلام های لازم 
منابع  زیست،  محیط  منطقه ای،  آب  مانند 
طبیعی و غیره اخذ شده و در حال جمع بندی 
هستیم و نتیجه آن به شورای برنامه ریزی 
استان اعلام و سپس به وزارتخانه ارسال می 
شود. مدیرکل راه و شهرسازی گلستان گفت: 
در صورت موافقت اولیه با ایجاد شهر جدید 
و  گرفته  مشاور  وزارتخانه  نقطه،  این  در 
مطالعات زیست محیطی، پدافند غیرعامل، 
بحران و غیره را انجام خواهد داد. طبق گفته 
وی این طرح هم اکنون در فاز شناخت بوده 
و تصمیمی در مورد آن گرفته نشده است. 
محبوبی بیان کرد: در حال حاضر همین یک 
نقطه در استان مد نظر بوده و در گلستان 
زمین دولتی با مساحت بیش از ۱00 هکتار 

وجود ندارد.

گلستان قطب گردشگری
 کشاورزی کشور

بازدید مدیرکل امور استان ها و مجلس، وزارت 
میراث فرهنگی، گردشگری وصنایع دستی با 
همراهی سرپرست اداره کل میراث فرهنگی ، 
گردشگری و صنایع دستی استان گلستان از 
مزرعه فرش فام مینودشت انجام شد.به گزارش 
روابط عمومی،.مزرعه گردشگری فرش فارم 
باحجم سرمایه گذاری 5 هزار میلیارد ریال، در 
زمینی به مساحت 450 هزار متر مربع؛ شامل 
پرورش  زیتون،  باغ  نهالستان،  داری،  زنبور 
محصولات صیفی جات، گلخانه های لیمو، 
گاوداری  گوسفند،  نژاد  اصلاح  و  پرورش 
صنعتی، پرورش ماهی، پذیرایی از گردشگران 
و مسافران با ظرفیت ۳00 نفر، امکانات تفریحی 
شامل، زمین تنیس، زمین والیبال، بیلیارد و تنیس 
با اشتغالزایی ۶0 نفر به صورت مستقیم و ۲00 
نفر به صورت غیر مستقیم و فصلی، مشغول 

انجام فعالیت است.

۵۱ درصد گلستانی ها ماسک می زنند
معاون بهداشتی دانشگاه علوم پزشکی و 
خدمات بهداشتی و درمانی گلستان گفت: 
مردم  درصد  بررسی ها 5۱  آخرین  طبق 
استان در مراکز و امکان عمومی از ماسک 
استفاده می کنند که با توجه به شیوع سویه  
جدید کرونا ضروری است این مهم بیشتر 
مورد توجه قرار گیرد. ناهید جعفری اظهار 
داشت: همچنین رعایت تمام موارد مربوط 
واحدهای  در  بهداشتی  پروتکل های  به 
صنفی فعال در استان حدود ۷۲ درصد 
است. وی افزود: پایین ترین درصد رعایت 
پروتکل های بهداشتی در واحدهای صنفی 
کارگاه های  نانوایی ها،  به  مربوط  استان 
صنایع کوچک، پایانه های درون شهری و 
مهدهای کودک می شود. معاون بهداشتی 
دانشگاه علوم پزشکی گلستان در رابطه با 
آخرین وضعیت واکسیناسیون نوبت های 
اول، دوم و سوم کرونا در استان، یادآور 
شد: در مجموع تاکنون ۲ میلیون و ۶۱۸ 
هزار و 50۲ دُز واکسن کرونا در استان به 
تزریق شد.جعفری  بالای ۱۲ سال  افراد 
ادامه داد: یک میلیون و ۳۳0 هزار و ۲50 
نفر معادل ۹۱ درصد از جمعیت بالای ۱۲ 
سال استان نوبت اول، یک میلیون و ۱۳0 
هزار و ۲4۳ نفر معادل ۷۸ درصد نوبت 
دوم و بیش از ۱5۸ هزار نفر معادل ۲۸ 

درصد نوبت سوم و بوستر واکسن کرونا را 
دریافت کردند.وی با اشاره به اینکه تاکنون ۹ 
درصد از افراد واجد شرایط بالای ۱۲ سال 
استان برای تزریق واکسن کرونا مراجعه 
نکردند، تصریح کرد: ۳0 مرکز تجمیعی 
واکسیناسیون در استان با ۱0۳ تیم طبق 
برنامه اعلام شده خدمات واکسیناسیون 
کرونا را به مراجعه کنندگان ارائه می دهند.
گلستان  پزشکی  علوم  دانشگاه  معاون 
اظهارداشت: علاوه بر مراکز تجمیعی، ۱44 
مرکز شهری و پایگاه سلامت در سراسر 
استان به جمعیت زیر پوشش در شهرها 

خدمات واکسیناسیون ارائه می دهند و در 
روستاها هم 554 تیم به صورت سیار و 
در حال  رسانی شده  اطلاع  برنامه  طبق 
ارائه خدمات واکسیناسیون به جامعه هدف 
راهکارهای  با  رابطه  در  هستند.جعفری 
تشویق مردم به انجام واکسیناسیون بیان 
و  صدا  طریق  از  همواره  دانشگاه  کرد: 
سیما، خبرگزاری ها، نشریات استانی و 
محلی، شبکه های اجتماعی مطمن، کانال 
در  استان  سلامت  اخبار  رسانی  اطلاع 
و   webdagolestan آدرس  به  تلگرام 
استفاده از نیروهای داوطلب آموزش دیده 

مانند سفیران سلامت، نیروهای بسیج و 
دهیاری ها و انجام تبلیغات محیطی مردم را 
تشویق به تزریق واکسن کرونا برای حفظ 
سلامت خود و دیگر اقشار جامعه می کند.
وی تاکید کرد: تاکنون هیچ عارضه جدی 
ناشی از تزریق واکسن کرونا در استان 
پدیده  از  ناشی  عارضه های  و  نداشتیم 
اگر واکسن  یعنی  بوده است  همزمانی 
مشکل  آن  بروز  احتمال  نمی زدیم  هم 
برای فرد وجود داشت.معاون دانشگاه 
تزریق  گفت:  گلستان  پزشکی  علوم 
نوبت اول واکسن کرونا در استان بیشتر 
نوبت  در  و  است  میانگین کشوری  از 
برابریم  با میانگین کشوری  دوم تقریبا 
از  پایین تر  سوم  نوبت  تزریق  در  اما 
نشان  که  داریم  قرار  کشوری  میانگین 
نوبت  تزریق  در  استان  مردم  می دهد 
سوم تعلل دارند.جعفری ادامه داد: طبق 
مطالعات ایمنی بعد از ۲ نوبت واکسن 
حدود 5۲ درصد و بعد از نوبت سوم 
این ۲  بنابر  می شود  درصد   ۸۸ حدود 
نوبت تزریق واکسن به هیچ عنوان کافی 
خواست  در  استان  مردم  از  و  نیست 
می شود که حتما طبق برنامه های اعلام 
شده وزارتی نسبت به تکمیل دوره های 

واکسیناسیون خود اقدام کنند.

با قصور احتمالی در مرکز 
ترک اعتیاد برخورد می کنیم

با اشاره به  مدیرکل بهزیستی گلستان 
در  استان  مددجویان  از  یکی  فوت 
کمپ ترک اعتیاد، گفت: با قصور در 
مراکز برخورد می کنیم. به گزارش مهر، 
سیدمهدی حسینی در خصوص فوت 
ترک  کمپ  مقیم  مددجویان  از  یکی 
اعتیاد اظهارکرد: در روز چهارشنبه ۲۹ 
آذرماه طی حکم قضایی فردی با هویت 
معلوم جهت ترک موادمخدر در مرکز 
اقامتی درمان اعتیاد تحت نظارت این 
سازمان پذیرش و زیر نظر روانشناسان و 
پزشک مرکز در فرایند درمان قرار گرفت. 
وی ادامه داد: با توجه به شدت اثرات 
مخرب مصرف مواد مخدرصنعتی، دچار 
و جسمانی  روانی  عوارض  توهمات، 
رفتارهای  و  شد  مواد  ترک  از  ناشی 
خودآسیب رسان نشان داده که در حین 
این رفتارها علیرغم تلاش های نگهبانان 
مرکز جهت کنترل وی به آنها هم حمله 

ور شده که پرسنل مرکز قادر به کنترل 
وی نمی شوند. حسینی تصریح کرد: در 
حین این اتفاقات این فرد دچار حمله 
مرکز  با  تماس  از  پس  که  شده  قلبی 
فوریت های پزشکی به بیمارستان انتقال 
داده شد ولی متاسفانه در بیمارستان فوت 
می کند.مدیرکل بهزیستی گلستان با اشاره 
به تشکیل کمیته مرتبط با این اتفاق پس 
از اطلاع گفت: مقرر شد تا حصول نتیجه 
نهایی پذیرش در مرکز مورد نظر ممنوع 
و تیم بازرسی استان به مرکز اعزام شده 
تا مصاحبه ها و بررسی های لازم برای 
بررسی  مورد  بیمار  فوت  علل  کشف 
قرار گیرد.وی اظهارکرد: خوشبختانه با 
هماهنگی سریع دستگاه قضا دادستان 
عمل  وارد  قضایی  نظر  از  هم  گرگان 
شده و بررسی های مورد نیاز را آغاز 
کرده است.حسینی افزود: تیم مدیریتی و 
بازرسی بهزیستی استان هم منتظر اعلام 

نتیجه از مراجع ذیصلاح بوده و به محض 
اعلام نتیجه اقدامات مناسب و قانونی 
دستورالعمل  و  قضایی  احکام  مطابق 
های قانونی انجام خواهد شد.مدیرکل 
اداره  کرد:  تصریح  گلستان  بهزیستی 
نهادهای  سایر  و  استان  بهزیستی  کل 
نظارتی با درنظرگرفتن دستورالعمل ها و 
پروتکل های درمانی و نظارتی موجود در 
آئین نامه های خود ابتدا حامی حقوق افراد 
و شهروندان بوده و احترام به حقوق آنها 
و به ویژه مددجویان را سرلوحه امورات 
و وظایف خود می داند.وی بیان کرد: در 
پایان اداره کل بهزیستی استان از فوت 
این مددجو متاثر بوده و ضمن تسلیت به 
خانواده ایشان این اطمینان را به خانواده و 
عموم مردم استان می دهد تا در صورت 
مشخص شدن قصورعمدی از سوی تیم 
درمان مرکز اقامتی با خاطیان برخورد 

مناسب انجام خواهد شد.

بررسی قصور احتمالی حریق جنگل گلستان
دادستان گالیکش گفت: در راستای حفظ حقوق عامه، 
قصورهای احتمالی در آتش سوزی های پارک ملی گلستان 
و جنگل های هیرکانی بررسی شد. به گزارش  مهر، آذرماه 
امسال چند فقره حریق در پارک ملی گلستان و بخش هایی 
از جنگل های منطقه گالیکش اتفاق افتاد و بخش های 
وسیعی از این ثروت ملی در آتش سوخت. در راستای 
حفظ حقوق عامه، قصورهای احتمالی در آتش سوزی 
های پارک ملی گلستان و جنگل های هیرکانی با حضور 

مسئولان شهرستان گالیکش بررسی شد. سعید جباری 
در این خصوص گفت: چند ماه پیش در جلسه شورای 
پیشگیری از جرم شهرستان از دستگاه های متولی خواسته 
شده بود، پیش بینی های لازم برای کاهش خطر آتش سوزی 
های احتمالی را انجام دهند و تجهیزات مورد نیاز برای 
کاهش خسارت های آتش سوزی را تامین کنند.وی افزود: 
به همین منظور، مدیر پارک ملی گلستان و رئیس اداره منابع 
طبیعی و آبخیزداری گالیکش برای ارائه توضیحات درباره 

اقدامات انجام شده برای پیشگیری از وقوع آتش سوزی 
در جنگل های منطقه به دادسرا فراخوانده شدند.جباری 
اضافه کرد: به این مدیران فرصت دادیم مستندات اقدامات 
خود برای پیشگیری از آتش سوزی ها و کاهش خسارت 
به جنگل ها را به دادستانی ارائه کنند.دادستان گالیکش بیان 
کرد: اگر در بررسی مستندات ارائه شده، کوتاهی یا سهل 
انگاری این مدیران محرز شود، در راستای حفظ حقوق 

عامه، اتهام ترک فعل متوجه آنها خواهد بود.
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معافیت 22  واحد تولیدی
 از پرداخت سود و جریمه بانکی

گفت:  گلستان  دادگستری  کل  رئیس 
دادگاه های استان دادخواست بانک ها برای 
دریافت سود و جریمه مازاد از تولیدکنندگان 
را در ۲۲ پرونده رد کردند. حیدر آسیابی 
گفت: دادگاه های استان امسال دادخواست 
بانک ها برای دریافت سود و جریمه مازاد 
بر  را  پرونده   ۲۲ در  را  تولیدکنندگان  از 
عالی  دیوان  رویه  وحدت  رأی  خلاف 
کشور و مصوبات بانک مرکزی و شورای 
پول و اعتبار ، تشخیص دادند و رد کردند. 
وی افزود: با صدور این آراء که همه آنها 
قطعی است، واحد های تولیدی، سود اضافی 
و جریمه مازاد را نمی پردازند و اگر پرداخت 
کرده باشند بانک ها موظف به بازگرداندن 
این مبالغ هستند. آسیابی گفت: پارسال نیز 
در  مشابه  دادخواست  قضات، ۲0  رای  با 
دادگاه های استان گلستان رد شد.این مقام 
ارشد قضایی استان گفت: دریافت سود های 
بانکی و جریمه های نامتعارف یکی از ۲0 
چالش مهم بانکی بر سر راه تولید و سرمایه 
گذاری در استان است که در نشست های 
و  دولتی  بانکهای  عامل  مدیران  با  مستمر 
خصوصی استان برای این موانع تلاش می 
کنیم. وی افزود: امسال 5۲۲ پرونده مربوط 
ستاد  دبیرخانه  در  تولیدی  واحدهای  به 
اقتصاد مقاومتی دادگستری ثبت و پس از 
بررسی و پیگیری، مشکلات ۲۶۸ واحد رفع 
شد. حیدر آسیابی افزود: رفع موانع تولید 
بقیه واحدهای تولیدی هم در حال پیگیری 
است. آسیابی افزود: همچنین امسال ۸ واحد 
تولیدی تعطیل و نیمه تعطیل استان با تلاش 
بستر  و  گرفت  رونق  دوباره  قضایی  های 

برای اشتغال 5۲5 نفر فراهم شد.

امدادرسانی به 34۸ در راه مانده 
جاده های برفی گلستان

گلستان  احمر  هلال  جمعیت  مدیرعامل 
نجاتگران  و  امدادگران  کمک  با  گفت: 
ماندگان جاده  راه  در  احمر گلستان  هلال 
امدادرسانی  درازنو  و  توسکستان  های 
بارش برف  شدند.فرهاد میقانی اظهارکرد: 
در مناطق کوهستانی استان موجب در راه 
ماندن و سختی تردد خودروهای عبوری از 
مسیرهای توسکستان و درازنو شد. میقانی 
تا  شاهرود  به  توسکستان  جاده  در  افزود: 
منطقه سرعلی آباد، ۸5 خانوار شامل ۳40 
نفر در راه مانده بودند که با کمک نجاتگران 
پایگاه امدادونجات چهارباغ و شعبه گرگان 
زنجیر  فاقد  که  خودروهایی  و  رهاسازی 
نشان  آن شدند.وی خاطر  به  چرخ مجهز 
ابتدای  درازنو،  به  کردکوی  جاده  در  کرد: 
روستای یزدان محله هم توسط نجاتگران 
شامل  خانوار  دو  درازنو، خودروی  پایگاه 
بستن  در  آنها  به  و  رهاسازی  نفر  هشت 

زنجیر چرخ کمک شد. 

برای دانش آموزان مدرسه ی سردار سلیمانی گرگان

بوی مهر از بهمن به مشام می رسد
هزار  از ۳  بیش  وجود  جعفری-  مریم 
مدرسه در استان گلستان نشان دهنده ی 
اهمیت آموزش در این استان است. که 
از این تعداد ۱4۷ مدرسه ی ابتدایی و 4۷ 
هزار دانش آموز مقطع ابتدایی در شهرستان 
گرگان حضور دارند.دوره ی ابتدایی یکی 
از حساس ترین مقاطع تحصیلی است و 
والدین همواره نگرانی هایی در خصوص 
نحوه و  کیفیت آموزش فرزندانشان دارند. 
به این جهت حل مشکلات دانش آموزان 
در دوره ی ابتدایی باید جزو اولویت های 
اصلی سازمان آموزش و پرورش باشد. این 
کلاس  جای  مجازی  اموزش  که  روزها 
های درس و تبلت جای تخته سیاه را گرفته 
بچه ها رغبت کمتری به درس و مدرسه 
نشان می دهند.اما اکنون از ابتدای آذر ماه با 
توجه به  بهترشدن وضعیت کرونایی استان 
گلستان، دانش آموزان مدارس ابتدایی و 
متوسطه اول مجوز حضوردر کلاس را 
به دست آوردند.یکی از مشکلاتی که این 
روزها دانش اموزان مقطع ابتدایی شهرک 
آن  درگیر  گرگان  شهرستان  در  زیتون 
هستند، عدم حضور در کلاس است که 
پس ازبازگشایی مدارس این دانش آموزان 
همچنان مجاز به استفاده از مدرسه نیستند.
مدیر مدرسه یشجره طیبه سردار سلیمانی از 
حضور دانش اموزان شهرک زیتون در یکی 
از مدارس ابتدایی در محله ی انجیراب 
ابتدایی  اموزان  دانش  گفت:  و  داد  خبر 
شهرک زیتون به دلیل بسته بودن مدرسه 
سردار سلیمانی مجبورند به مدرسه ی ۱۲ 
اردیبهشت که فاصله ی زیادی با آنها دارد، 
بروند.دهقانپور که مدیر مدرسه ابتدایی ۱۲ 
اردیبهشت محله ی انجیراب نیز است در 
گفتگو با خبرنگار گلشن مهر اظهار کرد: 
این مدرسه دارای ۶ کلاس است و ظرفیت 
حضور تعداد بالای دانش اموزان را ندارد.
وی افزود: طبق ابلاغیه ی ستاد ملی کرونا 
در هر کلاس باید ۱5 دانش اموز حضور 
داشته باشد که در مدرسه ی ما به دلیل 
کمبود کلاس و تعداد دانش اموزان، کلاس 
ها ۲0 نفره است.این مدیر مدرسه ادامه داد: 
با این حال هر دانش آموز می تواند هفته ای 
یک روز از کلاس حضوری استفاده کند و 
این موجب سرخوردگی و کاهش انگیزه 
ی آن ها برای تحصیل شده است.وی از 
ترک تحصیل چند دانش اموز از ابتدای 
سال تحصیلی سخن گفت و تصریح کرد: 
هنگامی که فضا برای کلاس حضوری 
وجود نداشته باشد ما مجبور به تشکیل 
کلاس مجازی هستیم اما خیلی از دانش 
اموزان رغبتی برای کلاس مجازی ندارند و 

با حضور یک روزه در مدرسه در یادگیری 
درس ها دچار مشکل می شوند و به این 
دلیل قید درس خواند را می زنند. دهقانپور 
خاطرنشان کرد: همچنین این منطقه یکی از 
مناطق کم برخودار شهرستان است که اکثر 
دانش اموزان به گوشی هوشمند دسترسی 
ندارند و مجازی شدن کلاس ها موجب 
شده تا تعدادی از آن ها مجبور به ترک 
تحصیل شوند.وی در خصوص مدرسه 
سردار سلیمانی در ساختما شجره طیبه 
شهرک زیتون گفت: این مدرسه قرار بود 
از ابتدای سال تحصیلی در اختیار دانش 
آموزان قرار بگیرد که وجود برخی موانع 

جلوی استقرار دانش اموزان را گرفت.مدیر 
مدرسه ۱۲ اردیبهشت در ادامه گفت: طبق 
شنیده ها به دلیل بدهی سازمان نوسازی به 
پیمانکار مراحل عمرانی مدرسه طولانی 
شده است.وی اظهار کرد: لوله کشی آب 
اما  شده  انجام  مدرسه  ساختمان  برق  و 
مشکلاتی در خصوص انتقال انرژی گاز 
طبق  امیواریم  که  دارد  مدرسه وجود  به 
وعده ی مسئولین در چند روز آینده این 
موانع رفع شود تا دانش آموزان دوره ی 
ابتدایی بتوانند از این ظرفیت استفاده کنند.
استان  پرورش  و  آموزش  اداره  مدیرکل 
گلستان در خصوص عدم حضور دانش 
آموزان در مدرسه سردار سلیمانی گفت: 
اتمام  به  این مدرسه رو  مراحل عمرانی 
است و دانش اموزان متوسطه امکان استفاده 
از مدرسه را دارند.احسان گوهری راد در 

گفتگو با خبرنگار گلشن مهر اظهار کرد: 
تاخیر در تامین اعتبار برای تکمیل روند 
مدرسه سردار سلیمانی شهرک  عمرانی 
زیتون موجب شده تا اتمام این پروژه کمی 
طولانی شود.وی با بیان اینکه کنترل دانش 
اموزان متوسطه از ابتدایی آسان تر است و 
امکان خطر برای آن ها پایین است ، افزود: 
در حال حاضر تنها مشکل بحث گازرسانی 
به مدرسه بوده و جهت تامین امنیت دانش 
اموزان مقطع ابتدایی از حضور آن ها در 
مدرسه جلوگیری شده است. گوهری راد 
در انتها خاطرنشان کرد: ما در حال حاضر 
در تلاش برای رفع موانع مدرسه ی سردار 

سلیمانی هستیم و به امیدواریم تا انتهای دی 
ماه دانش آموزان مقطع ابتدایی می توانند در 
این مدرسه مستقر شوند. ندبه محمدی مادر 
یک دانش اموز کلاس اولی است. فرزند 
اردیبهشت  مدرسه ۱۲  در  اکنون  که  او 
محله ی انجیراب تحصیل می کند . وی 
معقتد است که آموزش مجازی با تمام 
تلاشی که معلم پسرش می کند، به هیچ 
وجه کافی نیست و آن ها به حضور مداوم 
در مدرسه نیاز دارند.این مادر در گفتگو با 
خبرنگار گلشن مهر از سختی ها و مشقت 
دوران تحصیلی پسرش گفت و اظهار کرد: 
شرایط حضور در مدرسه ۱۲ اردیبهشت 
بسیار سخت است و بچه ها فقط اجازه 
دارند  را  ی یک روز حضور در کلاس 
تا همه ی دانش آموزان بتوانند از کلاس 
حضوری استفاده کنند. محمدی ادامه داد: 

من به عنوان مادری که فرزندش اولین 
و مهمترین  سال تحصیلی اش را می 
گذراند، در این شرایط نابسامان ترجیح 
پسرم  های  کلاس  تمامی  که  دهم  می 
یک  که  چرا  باشد  مجازی  صورت  به 
روز حضور در مدرسه کودک را دچار 
دوگانگی آموزشی می کند.وی به عنوان 
یک ساکن شهرک زیتون گرگان افزود: 
امیدوارم مسئولین زودتر نسبت به رفع 
موانع مدرسه سردار سلیمانی اقدام کنند؛ 
چرا که کلاس اول و مقطع ابتدایی پایه 
و اساس یادگیری کودکان است و اگر آن 
ها در این مقطع دچار مشکل شوند جبران 
این خسارت بسیار مشکل و گاه غیرممکن 
تجهیز  و  نوسازی  بود.مدیرکل  خواهد 
انتقال  در  تاخیر  گلستان  استان  مدارس 
انرژی گرمایشی را  یکی از موانع حضور 
مدرسه  در  ابتدایی  مقطع  اموزان  دانش 
سردار سلیمانی عنوان کرد.یاسر لیوانی در 
گفتگو با خبرنگار گلشن مهر اظهار کرد: 
زمان بندی ما برای تجهیز کردن این مدرسه 
به مشکل برخورد و در انتقال انرژی تاخیر 
به وجود امد که موجب شد دانش اموزان 
در مدرسه حضور یابند. وی در خصوص 
بدهی اداره کل نوسازی به پیمانکار مدرسه 
سردار سلیمانی گفت: متاسفانه در تامین 
اعتبار به مشکلی جزئی برخورده بودیم 
که موجب شد پیمانکار در موعد مقرر 
مدرسه را تکمیل نکند.مدیرکل نوسازی 
و تجهیز مدارس استان گلستان ادامه داد: 
اکنون تمامی کلاس های مدرسه به میز و 
نمیکت و تخته مجهز شده و تنها مشکل 
تعدای کارگر و عدم گازرسانی  حضور 
بود که جهت تامین امنیت دانش اموزان 
ابتدایی به آنها اجازه ی استفاده از مدرسه 
داده نشده است.لیوانی در انتها خاطرنشان 
کرد: طی چند روز آینده و نهایتاً آخر دی 
ماه این مدرسه به بهره برداری می رسد و 
دانش آموزان مقطه ابتدایی می توانند در 
آموزش  که  روزها  شوند.این  مستقر  آن 
به صورت مجازی شده است به خوبی 
متوجه شده ایم که  حضور در مدارس چه 
نقش پررنگی در آموزش و بهبود عملکرد 
پیشرفت  و  آبادانی  دارد.  آموزان  دانش 
این سرزمین در دستان کودکان و دانش 
اموزان است پس باید برای ارتقا این کشور 
زیرساخت های مناسب برای رشد ذهنی 
و آموزشی کودکان ایجاد شود.امیدواریم 
مسئولین ذیربط طبق شعار سال ۱400 با 
پشتیبانی از این کودکان و دانش آموزان در 
صدد مانع زدایی باشند تا ایرانی آباد و آزاد 

داشته باشیم.

دانش اموزان ابتدایی شهرک زیتون به دلیل بسته بودن 
مدرسه سردار سلیمانی مجبورند به مدرسه ی ۱2 اردیبهشت

 که فاصله ی زیادی با آنها دارد، بروند.

نقاط آسیب دیده محور 
خوش ییلاق بهسازی شد

اداره  های  راه  نگهداری  اداره  رئیس 
جاده  نقل  و  حمل  و  راهداری  کل 
ای گلستان گفت: ۳50 متر از آسیب 
به  آزادشهر  محور  های  دیدگی 
بهسازی شد.  ییلاق(  شاهرود)خوش 
اثر  بر  اظهارکرد:  محمدخانی  مظاهر 
سیلاب سال گذشته و امسال به ۳50 
محدوده  ییلاق  خوش  محور  از  متر 
زمستان یورت بعد از روستای حاجی 
آباد آزادشهر خسارت وارد شده بود 
که این مناطق بهسازی شد. رئیس اداره 

نگهداری راه های اداره کل راهداری و 
حمل و نقل جاده ای گلستان گفت: 
آسفالت  روکش  و  بهسازی  عملیات 
آغاز و  ماه جاری  این محور در دی 
گفته وی  برداری رسید.طبق  بهره  به 
برای بهسازی و روکش آسفالت این 
محل  از  تومان  میلیون   400 محور 
شده  هزینه  استانی  و  ملی  اعتبارات 
است.محمدخانی با بیان اینکه بهسازی 
این محور به طور مستمر همه ساله در 
دستور اداره کل قرار دارد، افزود: در 

حال حاضر برای تداوم این بهسازی 
پیمانکار  انتخاب  فرآیند  انجام  و  ها 
برآوردهای  ریال  میلیارد   50 حدود 
از  بعد  که  شده  انجام  اعتباری  اولیه 
آمد.  درخواهد  اجرا  به  سرما  فصل 
محمدخانی اضافه کرد: محور خوش 
ترانزیتی و  از محورهای  ییلاق یکی 
از  بین استانی مهم گلستان است که 
راه  استحفاظی  حوزه  انتهای  تا  ابتدا 
های شهرستان آزادشهر را به طول ۶۷ 

کیلومتر شامل می شود.
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پرداخت تسهیلات بانکی
 به اعضای صندوق اعتباری هنر

صندوق اعتباری هنر با هماهنگی بانک رسالت 
در قالب سه طرح یادمان، شمیم و جوانه به 
اهالی هنر و اعضای این صندوق، تسهیلات و 
وام پرداخت می کند. به گزارش روابط عمومی 
اداره کل فرهنگ و ارشاد اسلامی گلستان، 
صندوق اعتباری هنر در ادامه ارایه تسهیلات 
و خدمات خود به اصحاب هنر، فرهنگ و 
رسانه، اقدام به ارایه سه نوع تسهیلات بانکی 
با مبالغ ۸ و ۳0 میلیون تومان کرده است. در 
این طرح، هدیه ازدواج به مبلغ ۳0 میلیون 
تومان با عنوان شمیم و پنج میلیون تومان 
هدیه بلاعوض، هدیه فرزندآوری با عنوان 
جوانه به مبلغ ۳0 میلیون تومان و پنج میلیون 
شود.  می  پرداخت  بلاعوض  وام  تومان 
همچنین به افرادی که شامل این دو شرایط 
تومان  میلیون  مبلغ هشت  با  نیستند وامی 
هنر  اعتباری  شود.صندوق  می  پرداخت 
شرایط دریافت این وام را اعلام کرد که بر 
این اساس، نداشتن مانده بدهی در صندوق 
اعتباری، نداشتن چک برگشتی و معوقات 
بانکی، تاریخ ثبت رسمی عقد ازدواج و تولد 
فرزند برای متقاضیان طرح شمیم و جوانه در 
بازه زمانی اول مهرماه ۱400 تا ۲۹ اسفندماه 
۱40۱ برای دریافت این وام ضروری است. 
تسهیلات طرح شمیم فقط به ازدواج اول و 
دائم تخصیص می یابد. در صورتی که هر 
یک از زوج ها و والدین )متقاضیان طرح 
اعتباری  صندوق  عضو  جوانه(  و  شمیم 
هنر باشند، فقط به یکی از زوج ها وام به 
مبلغ ۳0 میلیون تومان تخصیص می یابد 
اما هدیه بلاعوض به هر دو نفر تعلق می 
یابد.به ازای تولد فرزند یا فرزندان در بازه 
زمان مورد تایید، فقط یک وام ۳0 میلیون 
تومانی تخصیص می یابد ولی به ازای تولد 
هر یک از فرزندان، هدیه بلاعوض به صورت 
جداگانه اعطا می شود.بانک پرداخت کننده این 
وام، رسالت است و افرادی که در این بانک 
https:// حساب ندارند با مراجعه به سامانه
و  نام  ثبت  به  نسبت   www.mresalat.ir
عضویت در کانون همیاری اجتماعی و افتتاح 

حساب اقدام کنند.

گرگان در وضعیت قرمز سرانه سبز
اعظم محبی- در حالی که معضل کمبود فضای سبز در گرگان بر کسی پوشیده نیست، 
اظهارات اخیر مدیران شهری مبنی بر بی رغبتی به اداره پارک های جنگلی ناهارخوران 
و  چالش ها  شهرنشینی  توسعه  با  است.همزمان  مردم شده  نگرانی  موجب  النگدره  و 
دغدغه های مدیران شهر برای ارائه خدمات مطلوب تر به شهروندان افزایش یافته که یکی 
از این دغدغه ها، مقوله تأمین فضای سبز و یا تفرجگاه های طبیعی است. گرگان، مرکز 
استان به سبب واقع شدن در اقلیم مرطوب و پرباران از جمله شهرهای سرسبز کشور 
محسوب می شود که جمعیت آن بنا به دلایل اقتصادی و اجتماعی به طرز فزاینده ای در 
حال گسترش است اما طی سال های گذشته توجه چندانی به موضوع توسعه فضاهای 
سبز و پارک های این شهر نشده و سرانه فضای سبز شهری آن، کمتر از میانگین کشوری 
است. استفاده از حاشیه رودخانه های عبوری از شهر گرگان و احداث پارک های محله ای 
و جیبی برای توسعه فضای سبز در دستور کار قرار دارد اما مساحت این محدوده بسیار 
ناچیز است. شهرداری گرگان طی قراردادی با اداره کل منابع طبیعی گلستان، مدیریت دو 
پارک جنگلی النگدره و ناهارخوران را در اختیار گرفت و تاسیسات و زیرساخت هایی 
در آن ایجاد کرد تا با این عمل بخشی از کمبود سرانه فضای سبز شهری جبران شود. در 
هفته های گذشته بنا به برخی مسائل پیش آمده پس از برگزاری جشنواره پاییز هزار رنگ، 
روابط شهرداری و منابع طبیعی رو به تیرگی نهاد و شهرداری گرگان از ادامه مدیریت 
پارک های جنگلی ناهارخوران و النگدره انصراف داد، بدون آنکه به تبعات این تصمیم 

بیندیشد.

اقدام شهرداری غیراصولی بود
النگدره قلب تپنده  یک کارشناس جنگلداری در این خصوص گفت: ناهارخوران و 
گرگان محسوب می شود و مهم ترین هسته فضای سبز شهر گرگان بوده و باید مدیران 
شهری برای حفظ آن تلاش وافر کنند. قاسم آذریان افزود: وجود رویشگاه های طبیعی در 
جنوب گرگان با وسعت تقریبی ۱00 هکتار یک امتیاز بزرگ برای مدیران گرگان است تا با 
حداقل هزینه از این اماکن به عنوان بخشی از فضای سبز شهر بهره ببرند.وی بیان کرد: سال ها 
است این پارک های جنگلی در اجاره شهرداری گرگان بوده که به ناگاه و در اقدامی غیراصولی 
و غافلگیرانه این فضا به منابع طبیعی برگشت داده شد بدون آنکه برای جایگزینی آن فکری کرده 
باشند. آذریان گفت: مدیران شهری گرگان نباید دغدغه ها و چالش های بین دستگاهی با منابع 
طبیعی را به موضوع پارک های جنگلی شهر گره بزنند آنها می توانند از مسیر قانونی برای حل 
دغدغه های خود استفاده کنند.وی اضافه کرد: جنگلداری شهری مقوله ای فرادستگاهی است که 
برای تحقق موفقیت در آن باید تعامل بین مجموعه های مختلف افزایش یابد. آذریان ادامه داد: 
واگذاری مدیریت پارک های جنگلی گرگان می تواند به زادآوری و احیای این رویشگاه های 
ارزشمند آسیب جدی وارد کند. انباشت زباله، شکستن نهال های کوچک، آسیب زدن به 
درختان و عدم رفع خطر از درختان موضوعی بوده که در دوره جابجایی مدیریت این 

مناطق محتمل است.

اعضای شورای شهر در جریان نبودند
با داشتن  سخنگوی شورای اسلامی شهر گرگان هم در این خصوص گفت: گرگان 
النگدره و ناهارخوران از شرایط نرمال سرانه فضای سبز کشور هم عقب تر است. حجت 
مقسم افزود: مردم علاقمند هستند که این پارک های جنگلی در اختیار مدیریت شهری قرار 
داشته باشد و هنوز یک ماه از قرارداد قبلی باقی مانده و اتخاذ این تصمیم صرفاً از سوی شهردار 

بوده و اعضای شورا در جریان نبودند. وی بیان کرد: شهرداری گرگان در ماه گذشته لایحه 
سه میلیاردی برای بازسازی پیاده راه چوبی النگدره را به شورا ارائه داد و طرح این تصمیم 
با مباحث قبلی شهرداری در تضاد است.مقسم معتقد است که این کار صرفاً برای چانه زنی 
با منابع طبیعی اتفاق افتاده تا شهرداری بتواند امتیازات بیشتری از منابع طبیعی اخذ کند.وی 
تاکید کرد: برای حفاظت النگدره و ناهارخوران اصل بر تعامل بوده تا ضمن صیانت از 

طبیعت، فشار اقتصادی هم به مدیریت شهری وارد نشود.

بهره وری حداکثر ظرفیت
  شیلاتی به توجه دولت نیاز دارد

نماینده مردم حوزه انتخابیه غرب گلستان در مجلس شورای اسلامی گفت: 
بهره مندی حداکثری از ظرفیت شیلاتی این استان و نقش آفرینی این صنعت 
در توسعه اقتصادی به توجه و همت جهادی دولت سیزدهم احتیاج دارد. 
عبدالجلال ایری افزود: با وجود فراهم بودن ظرفیت های مختلف در نوار 
ساحلی گلستان در محدوده شهرستان های بندرگز، بندرترکمن و گمیشان 
تاکنون اتفاق ثمربخشی برای رونق صنعت شیلات نیفتاده که انتظار داریم در 
دولت به این بخش توجه بیشتری شود. به گفته این نماینده مجلس در بخش 
شیلات سالهاست وعده تحقق هزار هکتار مزرعه میگو در گمیشان مطرح 
شده است اما آنچه در عمل مشاهده می شود فاصله زیادی با وعده های داده 
شده، دارد. وی خاطرنشان کرد: در حوزه پرورش ماهی در قفس هم چند 
پروژه انجام شده که با ظرفیت منطقه و وسعت مناطق کم عمق تناسبی ندارد 
و باید کارهای بسیار بیشتری انجام شود.در زمان حاضر حدود ۷0 سازه 
)نصب شده و در حال ساخت( قفس و پن در دریا وجود دارد که قفس 
های نصب شده ظرفیت تولید  ۲50 تن ماهی در آبهای استان گلستان را 

گرگان به سبب واقع شدن در اقلیم مرطوب و پرباران از جمله شهرهای سرسبز کشور 
محسوب می شود که جمعیت آن بنا به دلایل اقتصادی و اجتماعی به طرز فزاینده ای در حال گسترش است
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تلاش دشمن برای
 ایجاد ناامیدی بین مردم

امام جمعه گرگان با اشاره به فعالیت گسترده 
های  شبکه  و  مجازی  فضای  در  دشمن 
مجازی، گغت: بدخواهان نظام می خواهند 
در بین مردم یأس و نامیدی ایجاد کنند. آیت 
الله سیدکاظم نورمفیدی در خطبه های عبادی 
سیاسی نماز جمعه گرگان اظهارکرد: دشمن 
هیچگاه به دنبال راحتی و حل مشکلات مردم 
ما نیست و هنگامی که منافع خود را در منطقه 
در معرض خطر می بیند، تلاش می کند آن را 
به شیوه های مختلف برطرف کرد. امام جمعه 
گرگان افزود: حضور ایران در کشورهای عراق، 
سوریه، فلسطین و سایر کشورهای جهان اسلام 
تبدیل به خاری در چشم دشمنان شده و آنها 
سعی می کنند با روش های مختلف آن را از بین 
ببرند. وی با اشاره به مشکلات اقتصادی در 
کشور بیان کرد: در کشور مشکلاتی و معایبی 
وجود دارد اما مردم باید نسبت به توطئه ها و 
باشند.  هوشیار  و  آگاه  دشمنان  دسیسه های 
نماینده ولی فقیه در گلستان گفت: شاید روش 
توطئه دشمنان امروز نسبت به گذشته فرق کرده 
باشد اما در واقع هدف یکی است. نورمفیدی 
افزود: دشمن سعی دارد با استفاده از فضاهای 
مجازی و صفحات اجتماعی احساس یأس 
و ناامیدی در بین مردم ایجاد کند که مردم 
باید نسبت به این مسائل شناخت و آگاهی 
کافی داشته باشند. وی عنوان کرد: بدون شک 
هیچکس جز خود ما نمی توانیم مشکلاتمان را 
برطرف کنیم و نیازی به حضور ابرقدرت ها 
اضافه  نورمفیدی  نداریم.  واقع دشمنان  در 
کرد: دشمنان نمی خواهند ما روی پای خود 
بایستیم و تلاش می کنند به آنها متکی باشیم.

صص
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گرگان در وضعیت قرمز سرانه سبز

شهرداری مفاد قرارداد را فشار بر این ارگان خطاب کرده است
مدیر کل منابع طبیعی و آبخیزداری گلستان هم در این خصوص گفت: برای رفاه 
حال شهروندان پارک جنگلی النگدره و ناهارخوران در ابتدا به صورت قراردادهای 
یک ساله تا دو ساله به شهرداری گرگان واگذار و نهایتاً این واگذاری ۱5 ساله 
شد.عبدالرحیم لطفی با بیان اینکه اداره کل منابع طبیعی نهایت همکاری را در قالب 
قرارداد با شهرداری داشته است، افزود: اساس استفاده این پارک ها حفاظت از آنها 

است و همچنین برای مدیریت بهینه، طرحی تدوین شده که دخالت در این پارک ها 
را از حالت طبیعی خارج نکند.لطفی در خصوص قطع درختان خطرساز در پارک 
گفت: با وجود سابقه تلخ و برای جلوگیری از تکرار این حوادث، بر حسب قانون 
باید درختان خطر ساز سامان دهی شوند و اداره کل منابع طبیعی هم با توجه به مفاد 
قرارداد برای جلوگیری از تکرار هرگونه حادثه مشابه برای اجرای آن ضرب الاجل 
تعیین کرد که متاسفانه شهرداری آن را فشار بر این ارگان خطاب کرده است.وی 
بند ۹ این قرارداد هم تضمین خواسته شده که شهردار گرگان  ادامه داد: در پاسخ 
این موضوع را هم عدم همکاری با این مجموعه برشمرده است.لطفی تصریح کرد: 
در قالب قوانین مربوط به امور قراردادها برای تضمین اجرای مفاد هرگونه قرارداد 
اشخاص حقیقی و حقوقی و همچنین دولتی این موارد دیده می شود که در قرارداد 
با شهرداری هم این موضوع مستثنی نیست.وی گفت: برای بررسی هر چه بهتر نیاز 
به نشست و بررسی موضوعات است که متاسفانه با توجه به پیگیری ها این موضوع 
محقق نشده که به یکباره با نامه شهرداری در فضای مجازی نه در اتوماسیون اداری 
روبرو می شویم نامه ای که در روز جمعه )۱0 دی( تنظیم شده است.لطفی عنوان کرد: 
با ارسال یک نامه اینکه شهرداری خود را از هرگونه اتفاق مبرا کند، امکان پذیر نیست 
و برای تحویل و تحول نهایی نیاز است سیر قانونی طی شود که در صورت عدم 
توان شهرداری در مدیریت این پارک ها برای حال شهروندان این اداره کل برنامه هایی 

برای واگذاری به اشخاص حقیقی و یا حقوقی برنامه ریزی خواهد کرد.

شروط منابع طبیعی سختگیرانه است
و  سختگیرانه  شروط  طبیعی  منابع  کل  اداره  متاسفانه  گفت:  هم  گرگان  شهردار 
گذاشته  شهرداری  برای  النگدره  جنگلی  پارک  نگهداری  برای  را  ای  جانبه  یک 
اداره  اینکه شروط  بیان  با  سبطی  نیستیم.محمدرضا  آن  کردن  قبول  به  قادر  ما  که 
این  دلیل  به  افزود:  است،  گرگانی  شهروندان  حقوق  با  مغایر  طبیعی  منابع  کل 
و  داده  انصراف  النگدره  جنگلی  پارک  بهره وری  مدیریت  از  شهرداری  شروط، 
شود. واگذار  است،  شرایط  واجد  که  دستگاهی  به  پارک  این  مدیریت  امیدواریم 
به  النگدره  جنگلی  پارک  وری  بهره  مدیریت  که  زمانی  از  کرد:  خاطرنشان  وی 
شهرداری واگذار شد این دستگاه هزینه های هنگفتی را برای محافظت، زیرسازی 
و ارائه خدمات به شهروندان متقبل شده است.سبطی گفت: احداث جاده سلامت، 
تاسیس سرویس های بهداشتی، پارک و نمازخانه و همچنین نظافت این پارک از 
از  خارج  النگدره  جنگلی  پارک  اینکه  بیان  با  است.وی  بوده  شهرداری  اقدامات 
بر وظیفه اش عمل کرده است، گفت: ما  محدوده شهری بوده و شهرداری مازاد 
در این سال ها علی رغم مشکلات مالی همواره تلاش کرده ایم تا خدماتی در حد 
ارتقاء شرایط  در  بوستان ها  و  کنیم.تاثیر فضاهای سبز  ارائه  به شهروندان  مطلوب 
زیست محیطی به عنوان ریه های تنفسی شهرها و همچنین کاربری این فضاها در 
و  فردی  فراغت  اوقات  گذران  و  اجتماعی  شادابی  روانی،  و  روحی  نشاط  ایجاد 
اجتماعی بر کسی پوشیده نیست و مردم گرگان انتظار دارند اعضای شورای شهر و 
شهرداری گرگان، منافع شهروندان را مستمسکی برای تسویه حساب با سایر نهادها 
قرار ندهند.گرگان به اندازه کافی گرفتار کمبود و کاستی های مختلف است لذا باید 
تصمیم گیری در خصوص النگدره و ناهارخوران در فضای غیراحساسی بوده و مصلحت 

شهر را هم در نظر گرفت.

دارد. به گفته کارشناسان امر محدوده دریایی گلستان آمادگی تولید هشت 
هزار تن ماهی را دارد. همچنین در گلستان بالغ بر ۷50 مزرعه پرورش انواع 
این  با  و  دارد  وجود  هکتار   ۳00 و  هزار  در سطح ۶  آبی  گرم  ماهیان 
نام  به  کشور  در  را  آبی  گرم  ماهیان  تولید  چهارم  رتبه  تولید  از  حجم 
خود ثبت کرده است.ایری در بخش دیگری به وضعیت خلیج گرگان 
مراکز علمی، حدود یک سوم  اساس گزارش  بر  اضافه کرد:  اشاره  و 
آن  برای  باید  سریعتر  چه  هر  که  شده  خشک  آبی  پهنه  این  مساحت 
بندرگز  و  ترکمن  گمیشان،  کردکوی،  مردم  کرد.نماینده  اندیشی  چاره 
شدن  خشک  مخرب  پیامدهای  کرد:  بیان  اسلامی  شورای  مجلس  در 
این پهنه آبی منحصر به شهرهای ساحلی نیست بلکه کل استان و حتی 
استان های همجوار را تهدید می کند. به گفته وی با وجود اعلام نظر 
مراکز علمی و مشخص شدن روش احیای خلیج گرگان تعلل در رفع 
این مشکل نگران کننده است. ایری با اشاره به اجرای طرح گردشگری 
ویژه  به  مجوزها  همه  اخذ  وجود  با  کرد:  تصریح  آشوراده  جزیره  در 

مجوز شورای عالی معماری و شهرسازی برخی دستگاه های حاکمیتی 
می  اندازی  سنگ  پروژه  این  اجرای  در  مازندران  زیست  محیط  مانند 
کنند.وی ادامه داد: اجرای پروژه های عمرانی در بخش سایت پشتیبان 
به مساحت ۱۳۸ هکتار به زودی آغاز می شود و هیچ مشکلی در این 
خصوص وجود ندارد.ایری ادامه داد: اجرای طرح گردشگری آشوراده 
یک پیشران واقعی برای ایجاد تحول اقتصادی در منطقه است و با همه 
انتخابیه  حوزه  هستیم.نماینده  پروژه  این  شدن  اجرایی  درصدد  تلاش 
غرب گلستان به مشکلات زیرساختی شهرها و روستاهای غرب استان 
اشاره کرد و گفت: برای تامین کسری برق در تلاش هستیم با راه اندازی 
چهار نیروگاه به ظرفیت ۱00 مگاوات کمبود برق را برطرف کنیم که 
امیدواریم این طرح تا سال آینده به بهره برداری برسد. ایری افزود: تامین 
آب آشامیدنی گلستان از منابع زیرسطحی مشکلاتی همچون فرونشست 
زمین را تشدید کرده که برای حل این موضوع مجوز شیرین سازی ۳۲ 

میلیون متر مکعب آب دریای خزر دریافت شده است.

گرگان به سبب واقع شدن در اقلیم مرطوب و پرباران از جمله شهرهای سرسبز کشور 
محسوب می شود که جمعیت آن بنا به دلایل اقتصادی و اجتماعی به طرز فزاینده ای در حال گسترش است

www.golshanemehr.com



6www.golshanemehr.ir2336 اطلاع رسانی/ خبر    یکشنبه 19 دی ماه 1400/ سال بیست و سوم / شماره

 

آگهی اختصاصی موضوع ماده 3 قانون و ماده ۱3 
آئین نامه اجرائی قانون تعیین تکلیف وضعیت
 ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی

برابر رای شماره ۱400۶0۳۱۲00۸00۲۸۳۱ تاریخ ۱400/0۸/۱۹ هیات موضوع قانون تعیین 
تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی مستقر در واحد ثبتی شهرستان آق 
قلا پرونده کلاسه ۱400۱۱44۱۲00۸000۱0۷ تصرفات مالکانه و بلامعارض متقاضی آقای امید 
ایزدی فرزند محمدقربان به شماره شناسنامه 4۹۷00۲۶4۲4 کد ملی  4۹۷00۲۶4۲4 صادره از 
آق قلا در ششدانگ یک قطعه زمین  با بنای احداثی به مساحت ۱۸۲.۹۶ مترمربع، در قسمتی از 
ششدانگ باقیمانده پلاک شماره 5۹۷- فرعی از ۱- اصلی واقع در اراضی آق قلا بخش ۷- حوزه 
ثبتی ملک شهرستان آق قلا از سهمی بنیاد مستضعفان انقلاب اسلامی محرز گردیده است. لذا به 
منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله ۱5 روز آگهی می شود در صورتی که اشخاص 
نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند می توانند از تاریخ انتشار اولین آگهی 
به مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید، ظرف مدت یک ماه از 
تاریخ تسلیم اعتراض، دادخواست خود را به مراجع قضایی تقدیم  نمایند. بدیهی است در صورت 

انقضای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد.
تاریخ انتشار نوبت اول: روز شنبه ۱400/۱0/04  تاریخ انتشار نوبت دوم: روز یکشنبه ۱400/۱0/۱۹

محمد فندرسکی- رئیس اداره ثبت اسناد و املاک آق قلا  م.الف ۹۶۹۶

آگهی اختصاصی موضوع ماده 3 قانون و ماده ۱3 
آئین نامه اجرائی قانون تعیین تکلیف وضعیت
 ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی

برابر رای شماره ۱400۶0۳۱۲00۸00۲۸۲۸ تاریخ ۱400/0۸/۱۹ هیات موضوع قانون تعیین 
تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی مستقر در واحد ثبتی شهرستان 
آق قلا پرونده کلاسه ۱400۱۱44۱۲00۸00005۱ تصرفات مالکانه و بلامعارض متقاضی خانم 
معصومه خوجه فرزند یحیی به شماره شناسنامه ۲۶۸۷ کد ملی  4۹۷۹۸۸۲04۸ صادره از آق قلا 
در ششدانگ یک قطعه زمین  با بنای احداثی به مساحت ۱5.0۸ مترمربع، در قسمتی از ششدانگ 
باقیمانده پلاک شماره ۳- اصلی واقع در اراضی قریه کسلخه بخش ۷- حوزه ثبتی ملک شهرستان 
آق قلا از سهمی اصلاحات ارضی محرز گردیده است. لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو 
نوبت به فاصله ۱5 روز آگهی می شود در صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت 

متقاضی اعتراضی داشته باشند می توانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود 
را به این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید، ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض، دادخواست 
خود را به مراجع قضایی تقدیم  نمایند. بدیهی است در صورت انقضای مدت مذکور و عدم 

وصول اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد.
تاریخ انتشار نوبت اول: روز شنبه ۱400/۱0/04  تاریخ انتشار نوبت دوم: روز یکشنبه ۱400/۱0/۱۹

محمد فندرسکی- رئیس اداره ثبت اسناد و املاک آق قلا  م.الف ۹۷0۷

آگهی اختصاصی موضوع ماده 3 قانون و ماده ۱3 
آئین نامه اجرائی قانون تعیین تکلیف وضعیت
 ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی

برابر رای شماره ۱400۶0۳۱۲00۸00۲۸۲۹ تاریخ ۱400/0۸/۱۹ هیات موضوع قانون تعیین 
تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی مستقر در واحد ثبتی شهرستان آق 
قلا پرونده کلاسه ۱400۱۱44۱۲00۸0000۶۲ تصرفات مالکانه و بلامعارض متقاضی آقای نعمت 
اله کرکز فرزند عبدالمجید به شماره شناسنامه ۱۸۷۷ کد ملی  4۹۷۹5۸5۸۹۲ صادره از آق قلا در 
ششدانگ یک قطعه زمین  مزروعی به مساحت ۱۱۷۱0۳.۹۱ مترمربع، در قسمتی از ششدانگ 
باقیمانده پلاک شماره ۱50 فرعی از ۲۱- اصلی واقع در اراضی قریه قره باش )اراضی ضلع غربی 
روستای اوچ تپه( بخش ۱۲- حوزه ثبتی ملک شهرستان آق قلا از سهمی آقای احمد گرگانی نیا 
محرز گردیده است. لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله ۱5 روز آگهی می 
شود در صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند می 
توانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ 
رسید، ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض، دادخواست خود را به مراجع قضایی تقدیم  
نمایند. بدیهی است در صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند 

مالکیت صادر خواهد شد.
تاریخ انتشار نوبت اول: روز شنبه ۱400/۱0/04  تاریخ انتشار نوبت دوم: روز یکشنبه ۱400/۱0/۱۹

محمد فندرسکی- رئیس اداره ثبت اسناد و املاک آق قلا  م.الف ۹۷0۹

آگهی مزایده اموال غیر منقول
 پرونده 9600267

به موجب پرونده اجرائی کلاسه ۹۶00۲۶۷  ششدانگ یک واحد تجاری به  مساحت ۷۲.۶۷ متر 
مربع )هفتاد ودومترشصت و هفت دسی متر مربع ( واقع در طبقه دوم که ۷.0۳ متر مربع )هفت 

مترو سه دسی متر مربع ( آن تراس است باحق استفاده مشاعات و مشترکات طبق قانون 
تملک آپارتمانها و آیین نامه اجرایی آن دارای پلاک ۳۷۷۷ فرعی از ۲۹ اصلی )سه هزار 
و هفتصد و هفتاد و هفت فرعی از بیست و نه اصلی ( بخش شش ثبت علی آباد کتول 
که با شماره دفتر الکترونیکی ۱۳۹4۲0۳۱۲00500۳۲۶4 درصفحه ۲۶۳ دفتر جلد ۲0۸ 
ذیل شماره ۲۸4۳۶ بنام شرکت رام پارت پیشرو به شماره ملی ۱0۷00۱40۷۸۳ ثبت 
و سند مالکیت صادر شده است ، طبق سند رهنی شماره ۶0۸۶4- ۱۳۹5.05.۱4 دفتر 
خانه ۶۳۳ تهران در قبال مبلغ ۳.۳50.000.000 ریال دررهن شرکت سرمایه گذاری 
بازرگانی تدبیرگران اطلس قرارگرفته که منجر به صدور اجراییه به کلاسه فوق الذکر 
شده و بنا به درخواست بستانکار و طبق نظرکارشناسان  رسمی ملک مورد وثیقه به مبلغ 
۸.۷۲0.400.000 ریال )هشت میلیارد و هفتصد و بیست میلیون و چهارصد هزارریال 
( ارزیابی شده و با توجه به گزارش کارشناسان منتخب ملک در علی آباد کتول میدان 
ولایت مجتمع تجاری خدماتی برج سرمایه طبقه دوم قطعه ۱۲۸ تفکیکی ، ساختمان 
برج با اسکلت مختلط بتن آرمه و فلزی ،بام تخت و نمای بیرونی آلومینیوم رنگی ، 
با پنلهای گچی  درواحد مذکور کف سرامیک و بدنه اندود گچکاری ، سقف کاذب 
)آکوستیک ( درب ورود  شیشه ای سکوریت ، پنجره ها از نوع یو پی وی سی دو 
جداره ، گرمایش ساختمان پکیچ رادیاتور سیستم سرمایش مشاعات چیلر وفن کوئل 
سقفی دارای امتیازات و انشعابات آب و گازمشترک و برق اختصاصی قدمت ساختمان 
حدود ۱۲ سال و ودر موقعیت خوب تجاری و خدماتی شهر واقع شده است در تصرف 
الی ۱۲ روز چهارشنبه   ۹ از ساعت  فوق  باشد،پلاک    می  پیشرو  پارت  رام  شرکت 
آباد  علی  در  واقع  کتول   آباد  علی  املاک  و  اسناد  ثبت  دراداره   ۱400.۱۱.0۶ مورخ 
کتول شهرک فرهنگیان روبروی هلال احمر از طریق مزایده به فروش می رسد.مزایده 
از مبلغ ۸.۷۲0.400.000 ریال  )هشت میلیارد و هفتصد و بیست میلیون و چهارصد 
هزارریال ( شروع و به بالاترین قیمت پیشنهادی نقدا فروخته می شود. لازم به ذکراست 
پرداخت بدهی های مربوط به آب ، برق ،گاز اعم از حق انشعاب و یاحق اشتراک و 
مصرف در صورتی که مورد مزایده دارای آنها باشد ونیز بدهی های مالیاتی و عوارض 
شهرداری و غیره تاتاریخ مزایده اعم ازاینکه رقم قطعی آن معلوم شده یانشده باشد به 
عهده برنده مزایده است و نیز درصورت وجود مازاد ، وجوه پرداختی بابت هزینه های فوق از 
محل مازاد به برنده مزایده مسترد خواهد شد و نیم عشر و حق مزایده نقدا وصول می گردد ضمنا 
چنانچه روز مزایده تعطیل رسمی گردد، مزایده روزاداری بعداز تعطیلی درهمان ساعت و مکان 

مقرر برگزار خواهد شد.
تاریخ انتشار: یکشنبه مورخه ۱400.۱0.۱۹

محمود خاندوزی- رئیس اداره ثبت اسناد و املاک علی آباد کتول- م.الف۱۸4

آگهي هاي ثبتي

مادران شهدا ولی خدا 
را در دامان خود پرورش می دهند

مدیرکل تبلیغات اسلامی گلستان گفت: مادران شهدا انسان های تاریخ 
ساز بوده و ولی خدا را در دامان پاک خود پرورش و تحویل جامعه 
می دهند.به گزارش مهر، حجت الاسلام عباسعلی گرزین، در همایش 
مادران قاسم پرور اظهار کرد: حاج قاسم سلیمانی نمادی از همه شهدا 
بود، شهدایی که همگی اولیای خاص خداوند هستند.وی حضرت 
زهرا )س( را الگوی مادران شهدا معرفی کرد و افزود: مادران شهدا 
ولی خدا را در دامان خود پرورش داده و تحویل جامعه می دهند.
مدیرکل تبلیغات اسلامی گلستان بیان کرد: حضرت فاطمه )س( قبل 
از آنکه مادر شود و هنوز دختر خانه بود برای پدر بزرگوارش مادری 
می کرد و لقب ام ابیها به او داده شده است.وی با بیان اینکه مفهوم 
مادر بودن با مادری کردن بسیار متفاوت است، افزود: مادری کردن 
مفهوم بسیار دقیق تر، مهم تر و ریشه دارتری نسبت به مادر بودن دارد.
گرزین ادامه داد: مادر بودن به معنای آن است که فرزندی را ۹ ماه در 
وجودت پرورش بدهی و سختی ها و رنج های بزرگ کردن او را به 
جان بخری.وی تصریح کرد: مادر بودن نزد خدا بسیار ارزشمند است، 
از زمان که جنین در شکم مادر شکل می گیرد، تمام ملائک آسمان برای 
او طلب آمرزش می کنند، هر روز بارداری هزار حسنه به او می دهند 
و هنگامی که درد زایمان به سراغ او می آید خداوند ثواب مجاهدین 
و شهدا را به او عطا می کند و این روایت عظمت فرزندآوری است.
مدیرکل تبلیغات اسلامی گلستان، با بیان اینکه مادری کردن مفهومی 
بالاتر از غم و غصه خوردن برای تربیت وبزرگ کردن فرزندان است، 
افزود: مادری کردن به معنای آن است که برای همه کس و همه چیز 
رئوف و دلسوز باشید.گرزین خاطر نشان کرد: بی بی دوعالم غمخوار 
و دلسوز فرزندان، پدر، همسر و همه مخلوقات عالم بود به طوری که 
در واپسین لحظات عمر خود برای شیعیان گنه کار از خداوند طلب 
مغفرت می کرد و برای امت پیامبر دست به دعا بود و این مفهوم بلند 
مادری کردن است.وی در پایان با اشاره به بیانات رهبر معظم انقلاب 
گفت: مادر از هر سازنده ای سازنده تر است زیرا دانشمندان با همه 
تجهیزات پیشرفته خود ابزار می سازند ولی مادرها انسان سازند و این 

از همه چیز بالاتر است.

شکار در تالاب های بین المللی
 گنبدکاووس همچنان ممنوع است

شایعه  تکذیب  با  گنبدکاووس  زیست  محیط  اداره حفاظت  رییس 
فضای مجازی مبنی بر آزاد شدن شکار پرندگان در تالاب های این 
شهرستان گفت: با توجه به شیوع ویروس آنفلوآنزای فوق حاد پرندگان 
و رعایت محدودیت های ستاد ملی کرونا، شکار در تالاب های گنبد 
همچنان ممنوع است.احمد احمدی از افراد دارای اسلحه خواست به 
شایعات توجهی نکرده و از حضور در تالاب های بین المللی آلاگل، 
پرندگان  شکار  برای  آبی  زیستگاه های  سایر  و  آجی گل  و  آلماگل 
خودداری کنند. وی با اشاره به حضور عده ای از شکارچیان در تالاب 
آلاگل به واسطه شایعه منتشره شده در فضای مجازی، افزود: ماموران 
پاسگاه محیط بانی آلاگل با همکاری فرماندهی یگان حفاظت استان 
و ماموران اجرایی شهرستان های گرگان و گمیشان  در حین گشت 
و کنترل زیستگاه های آبی در محل تالاب بین المللی آلاگل ۱۲ نفر 
از شکارچیان غیرمجاز را دستگیر کردند.رییس اداره حفاظت محیط 
زیست گنبدکاووس ادامه داد: چهار قبضه اسلحه شکاری، ۹ فروند 
قایق پارویی و ۳45 عدد فشنگ از افراد متخلف کشف و پرونده آنان 
برای پیگیری قضایی به دادگاه عمومی داشلی برون ارسال شد.احمدی 
با تاکید بر نظارت کامل و گشت های مداوم نیروهای محیط بانی در 
زیستگاه های آبی استان و شهرستان، گفت: ماموران پاسگاه محیط بانی 
آلاگل امروز نیز در حین گشت و کنترل زیستگاه های آبی در محل این 
تالاب بین المللی سه شکارچی غیرمجاز را مشاهده کردند که در حال 
تعقیب پرندگان آبزی هستند.وی افزود: این سه شکارچی غیرمجاز 
همراه با سه قبضه اسلحه و فشنگ دستگیر و پرونده آنان برای پیگیری 

قضایی به دادگاه عمومی داشلی برون ارسال شد.

افتتاح هزار و200 واحد
 مسکونی روستایی در دهه فجر

مسکونی  واحد   ۲00 و  هزار  گفت:  گلستان  مسکن  بنیاد  مدیرکل 
روستایی طی دهه فجر در گلستان به بهره برداری می رسد. سیدمحمد 
حسینی اظهارکرد: هزار و ۲40 میلیارد تومان پروژه در بخش مسکن 
زنی می شود.  کلنگ  و  افتتاح  گلستان  در  فجر  دهه  روستایی طی 
مدیرکل بنیاد مسکن گلستان گفت: در دهه فجر ۶ هزار و ۲00 واحد 
مسکونی در روستاهای استان با اعتبار هزار و ۲40 میلیارد تومان افتتاح 
و یا عملیات اجرایی آن آغاز خواهد شد.حسینی توضیح داد: طی این 
مدت هزار و ۲00 واحد مسکونی روستایی با اعتبار ۲40 میلیارد تومان 
)۱۲0 میلیارد تومان از منابع بنیاد و ۱۲0 میلیارد تومان آورده متقاضیان( 
افتتاح و به بهره برداری می رسد. وی افزود: همچنین کلنگ احداث 
پنج هزار واحد مسکونی روستایی با اعتبار هزار میلیارد تومان که کار 
اخذ پروانه ساختمانی، تهیه نقشه های اجرایی و معرفی به بانک آن 
انجام شده به زمین زده خواهد شد.مدیرکل بنیاد مسکن گلستان بیان 
کرد: همه این واحدها توسط کارشناسان نظام فنی روستایی طراحی 
و نظارت می شود و پیش بینی می شود بیش از 400 هزار متر مربع 

مسکن مقاوم و ایمن در سطح روستاهای استان احداث شود.
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خبر

گنبد به میدان جدید خرید
 و فروش دام زنده احتیاج دارد

مدیرکل امور عشایر گلستان گفت: فضای سه 
گنبدکاووس جوابگوی  دام  میدان  هکتاری 
حجم زیاد خرید و فروش روزانه دام زنده این 
شهرستان نیست و پیگیری  برای جابجایی این 
میدان و انتقال به مکان جدید ادامه دارد. رضا 
علیپوری اظهار داشت: قطعه زمین 40 هکتاری 
مورد درخواست امور عشایر گلستان برای 
جابجایی میدان دام گنبدکاووس در فاصله پنج 
کیلومتری محل فعلی قرار دارد. وی افزود: در 
ایران  امور عشایر  سفر سرپرست سازمان 
به عنوان نماینده وزیر جهاد کشاورزی به 
گلستان، محل فعلی میدان دام گنبد و سایت 
جدید مورد بازدید قرار گرفت.مدیرکل امور 
وزیر  نماینده  شد:  یادآور  گلستان  عشایر 
جهاد کشاورزی فضای کنونی مورد استفاده 
کم  را  گنبدکاووس  دام  میدان  عنوان  به 
دانست و بر لزوم تخصیص فضای بیشتر 
تاکید کرد که قرار شد به همراه نماینده مردم 
شهرستان در مجلس پیگیری برای واگذاری 
زمین درخواستی و احداث فضای جدید 
سرعت یابد.علیپوری گفت: بر اساس این 
ایران،  عشایر  امور  سرپرست  با  نشست 
جابجایی  برای  نیاز  مورد  زمین  حداقل 
میدان دام گنبدکاووس برای جوابگویی به 
گفت:  است.وی  هکتار   ۳0 دامداران  نیاز 
نگهداری  برای  آغل  فعلی ۱00  محل  در 
در سایت جدید 400  که  دارد  دام وجود 
آغل همراه با سایر امکانات مانند کشتارگاه 
دام  بهداشتی  ذبح  برای  موقت  اضطراری 
پیش بینی شده و دستفروشان نیز در محل 
جدید ساماندهی می شوند. میدان فروش دام 
سبک و سنگین گنبدکاووس که جزو چند 
بازار بزرگ فروش دام زنده کشور به شمار 
ساله  چند  وعده  و  قول  وجود  با  می رود 
متولیان برای جابجایی و توسعه با وضعیت 
توسعه  یا  سنت  برزخ  در  خود  نامناسب 
باقی مانده و فروشندگان و خریداران دام 
با مشکلات عدیده ای روبرو هستند.میدان 
برای  از سال ۷۲  دام گنبدکاووس  فروش 
ساماندهی و متمرکز کردن فعالیت دامداران 
در مکانی مشخص برای خرید و فروش 
دامی  خدمات  تعاونی  شرکت  توسط 
وحدت عشایر گنبدکاووس زیر نظر اداره 
کل امور عشایر گلستان و در گستره تقریبی 
سه هکتار ایجاد شد تا علاوه بر دامداران 
آنها،  فعلی  دام  راس  هزار   445 و  بومی 
بر ۷۶0 هزار  افزون  با  نیز  عشایر گلستان 
دامداران  سایر  همراه  به  سبک  دام  راس 
منطقه شرق این استان دام های خود برای 
با  میدان  بیاورند.این  بازار  این  به  فروش 
خود  محدود  بهداشتی  و  رفاهی  امکانات 
در حاشیه جاده موسوم به نفت در فاصله 
تقریبی سه کیلومتری از شهر گنبدکاووس 
واقع شده و به گفته مسوولان امور عشایر 
گلستان روزانه چهار تا پنج هزار راس دام 
سبک و سنگین در آن خرید و فروش می شود 
که ۷0 درصد آن به سایر استان ها از جمله 

تهران، مازندران و خراسان ارسال می شود.

خزان گلستان
  درغیبت عمار

■ حسین پایین محلی

ابتدای مقدمه باید عرض شود این نوشتار 
بااندکی تاخیر نوشته شد چون نویسنده 
درجستجوی مجموعه آثار فقید درگذشته 
 بود وپس از تورق آثار وی نگاشته شد.
پایان شهریور ۱400 دراستان مصادف 
با درگذشت مردی که در جبهه  بود 
نه  اسلام  برای  فرهنگی  و  نظامی 
بود  بزرگمردی  یک  بلکه  سرباز  یک 
اما  زد  رقم  را  بسیاری  اتفاقات  که 
برای  گلستان  از  هجرت  واسطه  به 

بود. شده  شناخته  کمتر  جدید   نسل 
بود  طهماسبی  احمد  حاج  مرد  این 
در  برادر  همراه  به  ازانقلاب  قبل  که 
کانون مبارزات برعلیه رژیم ستمشاهی 
وبابزرگانی  داشت  فعالانه  شرکت 
ا... آیت  و  نژاد  هاشمی  شهید  چون 
داشتند.  نزدیکی  ارتباطات  ای  خامنه 
قیام خونین  5 آذر نیز رویدادی بود 
که درآن حضور فعالانه داشت ودست 
تقدیر برای او سرنوشتش را به گونه 
ای دیگر رقم زد. نه تنها در مبارزات 
بلکه  پهلوی  رژیم  برعلیه  سیاسی 
درحوادث بزرگ طبیعی نیز به یاری 
موارد  این  شتافت.ازجمله  می  مردم 
که  کرد  یاد  طبس  زلزله  به  می توان 
 به کمک زلزله زدگان طبس شتافت.
انقلاب  نشستن  ثمر  به  از  پس 
پاسداران  سپاه  وتاسیس  اسلامی 
ودراوایل   درآمد  سپاه  عضویت  به 
نمی کرد.در  دریافت  حقوقی  حتی 
منطقه  در  سیاسی  فعالیت های  ادامه 
برادر خود جلسه  همراه  به  یاد  زنده 
ذکر  وبه  داشتند  بهشتی  باشهید  ای 
پرداختند. وموانع  حوادث   برخی 
های  جبهه  به  تحمیلی  جنگ  باآغاز 
حق علیه باطل رفت وبه مقام جانبازی 
نائل شد وتااخر عمر چندین ترکش 
وازعوارض  داشت  وسر  دربدن 
بود  همراه  مشکلاتی  با  همواره  آنان 
وبااین وجود هیچ وقت از تسهیلات 
جانبازی هم استفاده نکرد.وی درحوزه 
نظامی فعالیتهای چشمگیر دیگری نیز 
امنیتی ومحرمانه  به دلایل  که  داشت 
میشود داری  خود  آن  ذکر  از   بودن 
پس از جنگ تحمیلی وی  به عنوان 
مسئول عقیدتی و سیاسی سپاه پاسداران 
انقلاب اسلامی گرگان مشغول انجام 
وظیفه شدو بعد از استان شدن  گلستان  
به عنوان مسئول عقیدتی سیاسی سپاه 
استان منصوب شدند.  جادارد به نکته 

هم اشاره شود وان نکته این است که 
در دورانی که جریان غربگرا دراستان 
مواضع  طهماسبی  احمد  حاج  بودند 
ا...مصباح  آیت  واز  داشت  محکمی 
طراحان  از  کرد  دعوت  گلستان  در 
به  وی  .درادامه  بود  سیاسی  هادیان 
تهران هجرت کرد ودر  سپاه پاسداران 
انقلاب اسلامی تهران  در کنار حجت 
الاسلام و المسلمین مصلحی نماینده 
بسیج،  مقاومت  نیروی  در  فقیه  ولی 
مسئول اعزام مبلغ و مدیر حوزه اساتید 
نمایندگی ولی فقیه ستاد مرکزی سپاه 
انقلاب اسلامی شد. علاوه  پاسداران 
سخنرانی  جهت  ستادی  کارهای  بر 
می  اعزام  کشور  کل  به  متعدد  های 
شد و سخنرانی می کرد. وی  پس از 
بازنشستگی کار فرهنگی را ادامه داد و 
در اعتلای بصیرت عقیدتی و سیاسی 
جوانان کتاب های متعددی نوشت و از 
طرف سپاه پاسداران انقلاب اسلامی 
، بسیج ، نهادها  ،سازمان ها ، ادارات 
و  سخنرانی  جهت  ها  دانشگاه  و 
تدریس و انجام مشاوره های ازدواج 
و تحکیم روابط خانواده دعوت می شد 
وبعضی از سخنرانی های وی در صدا 
 و سیمای مراکز استانها پخش میشد.
ایشان بعد از بازنشستگی از سپاه، به 
دلیل ارادت قلبی وافری که به ساحت 
معصومه  فاطمه  حضرت  مقدس 
داشت تصمیم گرفت که ادامه زندگی 
و فعالیت علمی را در شهر مقدس قم 
داشته باشد  و آنجا را محل زندگی  
داد. قرار  خود  خانواده   همراه   به 
در  طهماسبی  احمد  نقش  باب  در 
تبیین وترویج اندیشه اسلامی درحوزه 
علی  اگر  گفت  باید  زندگی  سبک 
صفایی حائری را یک متفکر درسطح 
تبیین  به  که  بگیریم  درنظر  نخبگانی 
می پرداخت  اسلامی  بینی  جهان 
رسانه  درسطح  نیز  طهماسبی  احمد 

سبک  مردمی  ذائقه  با  متناسب  و 
 زندگی اسلامی را تبیین وترویج کرد.
 ، آثار  و   اندیشه  ویژگی  درباب   
احمد  ونگارش  نگرش  و  دید  زاویه 
طهماسبی می توان گفت: وی به عنوان 
نویسنده ای صاحب ایده، دارای پروژه و 
چشم انداز بوده، سبک زندگی اسلامی 
اندیشه  مرکز  را  خانواده  محوریت  با 
 اش قرار داد و دغدغه او معرفی کرد.
اوبرای سنین مختلف درسطح  متوسط  
وبازبان ساده نوشته.به نحوی که آثار او 
شامل دوره های مختلف یک زندگی مي 
باشد که باید به آن  موارد توجه کرد.از 
وی حدود ۱۶ اثر به یاد گار مانده که 

عبارتند:۱آیین ازتربیت فرزند
 ۲نماز

۳روابط دختر وپسر
4حجاب

 5_شیوه  های رفتار باجوانان
5جوان،شادابی وخانواده۷ازدواج 
موفق۸شبیخون فرهنگی۹روش 

کلاس داری۱0زن و شوهر وچهل 
کلید طلایی۱۱مدیریت مشاجرات 

خانوادگی۱۲سبک زندگی وتحکیم 
خانواده۱۳_زندگی شیرین )خانواده 

 دراندیشه مقام معظم رهبری(
۱4_شمیم خاطره ها)از زندگی مقام 

 معظم رهبری(
۱5_گلبرگ خاطره ها)خاطراتی ازامام 

درباره خانواده،زنان وکودکان(
بزرگوار  ابن  برای  امیدواریم  پایان  در 
یادبود برگزار شود تاوی برای گلستانی ها 
ونسل جوان بیشتر شناخته شود همینطور 
ازخانواده وانتشارات یاقوت که آثار این 
مرد بزرگ راچاپ کرده انتظار می رود 
باتبدیل کتاب ها به فایل الکترونیک و قرار 
دادن در فضای مجازی و نرم افزارهایی 
امکان  می کنند  کار  کتاب  درحوزه  که 
دسترسی به همه آثار این استاد را مهیا 

کنند.التماس دعا

))

قیمت درج شده بر روی کالا واقعی نیست
معاون بازرسی و نظارت سازمان صمت 
قیمت  درج  طرح  اجرای  از  گلستان 
تولید بر روی کالا اظهار خرسندی کرد 
تولیدی  از واحدهای  بسیاری  و گفت: 
رقمی کاذب و غیرواقعی برای محصول 
تعیین می کردند.علی اصغر اصغری اظهار 
اجرای  با  تولیدکنندگان  از  برخی  کرد: 
به  کالا،  روی  بر  تولید  قیمت  طرح 
استیصال افتادند و قانونی شدن این طرح 
را خطری برای اشتغال و تولید می دانند. 
معاون بازرسی و نظارت سازمان صمت 
افراد  این  که  نکته  این  بیان  با  گلستان 
سوءاستفاده  برای  فرصتی  می خواهند 
افزود:  کنند،  فراهم  واسطه  حلقه های 
حوزه  کارشناس  عنوان  به  ما  تحلیل 
مصرف  حقوق  از  حمایت  و  صنعت 
کنندگان بوده و دلیل واحدهای تولیدی 
برای رد این طرح قابل شنیدن است اما 
باورکردنی نیست. وی هزینه های تولید 
را مشخص و میزان آن را معین دانست 

و اضافه کرد: هزینه دستمزد، حامل های 
به عنوان هزینه های  انرژی و استهلاک 
ثابت و مقدار مواد به کار رفته برای تولید 
محصول به عنوان هزینه های متغیر است؛ 
به این ترتیب تعیین رقم محصول درب 
که  نیست  پیچیده ای  موضوع  کارخانه، 
نتوان برای آن محاسبات درستی را انجام 

نظارت  و  بازرسی  معاون  گفته  داد.به 
که  آنجایی  از  گلستان،  سازمان صمت 
با برخی از  تولید کننده قدرت رقابت 
چرخه  تداوم  برای  و  ندارد  را  برندها 
در  می پذیرد،  تولید محصول سفارشی 
واحدهای  از  بسیاری  شرایطی  چنین 
آن ها  برای  که مشتری  قیمتی  تولیدی، 

می  درج  کالا  روی  بر  را  کرده  تعیین 
کنند به این ترتیب بستر فرصت طلبی 
داد:  ادامه  می شود.اصغری  مهیا  عده ای 
سفارش  به  کننده  مصرف  قیمت  درج 
این افراد بر روی محصول، باعث شده 
پایان  در  ای  زنجیره  فروشگاه های  تا 
هر هفته تخفیفات ۳0 تا 40 درصدی 
برای مشتریان قائل شوند.وی با تأکید 
عرضه  یک  سود  کل  که  نکته  این  بر 
افزود:  باشد،  درصد   ۱۲ باید  کننده 
این نشان دهنده اشتباه در درج قیمت 
اصغری،  گفته  است.به  کننده  مصرف 
قیمت  درج  سیاست  گرفتن  پیش  با 
کالا، فروشگاه های زنجیره ای  بر  تولید 
یا دیگر افراد فرصت طلب نمی توانند 
با ۳0 تا 40 درصد تخفیف مشتری را 
نوع  این  کنند،  جلب  خود  سمت  به 
با  مطابق  و  است  اغواکننده  تبلیغات 
قانون حمایت از حقوق مصرف کننده 

با این افراد برخورد خواهد شد.

www.golshanemehr.com
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قلب گرگان در سیطره غول های آهنی
از اواسط دهه 80 موج احداث پل های هوایی با پله برقی در شهرهای کشور به راه افتاد که پل های فلكه شهرداری هم محصول همان موج است

خروجی پل به شکلی پیاده سازی شده که در دسترسی به آنها مجبور به تغییر مسیر 
از جهت اصلی سفر خود هستید؛ در نتیجه مسافت سفر، زمان سفر و نیروی جسمی 
مضاعف از عابر مصرف می شود تا ما به ازای آن خودروها بتوانند با سرعتی بیشتر به 
تردد خود بپردازند؛ نتیجه ای که کاملاً با مفاهیم شهر انسان محور در تناقض است.

وی ادامه داد: در تبیین مفهوم خیابان، نگاهی عادلانه به حمل و نقل شده و پیاده ها، 
خودروها، دوچرخه سوارها و حمل ونقل عمومی سهم برابری از استفاده از معبر دارند. 
از این رو به عنوان راهبرد اصولی، متخصصان حمل و نقل توصیه می کنند در معابر 
شهری قبل از اقدام نسبت به طرح های عمرانی، طرح های آرام سازی ترافیک به شکلی 
که سرعت تردد هر دو گروه )عابرپیاده و خودرو( به میزانی که ایمنی و آسایش هر دو 
طرف تأمین شود مورد توجه قرار گیرند.بالویی گفت: فارغ از مسأله آسایش عابرپیاده، 
متأسفانه در شرایط کنونی در بسیاری از پل های عابر پیاده موجود حتی عملکرد خود 

اعظم محبی - اجرای پروژه غیرکارشناسی و بدون پیوست های مطالعاتیِ پل های 
عابر پیاده در میدان شهرداری گرگان، علاوه بر این که کارایی لازم را نداشته، سبب 
آشفتگی بصری هم شده است. بیش از یک سال است که پله های برقی پل های 
عابرپیاده میدان وحدت )شهرداری( گرگان خراب است و در این مدت وعده های 
مدیران شهری برای رفع نقایص آن از ماهی به ماه بعد و از فصلی به فصل بعد 
جابجا می شود.نصب و راه اندازی پل های آهنی در جوار میدان تاریخی ثبت شده، 
تصمیم غلطی بود که در سنوات قبل بدون پیوست های لازم انجام شد و هم اکنون 
تصمیمی برای برداشتن و یا تعمیر این غول های آهنی گرفته نشده است. رئیس 
شورای شهر گرگان در نطق پیش از دستور خود در صحن شورا بیان کرد که این 
پل ها باید برداشته شده ولی راه حل جایگزینی برای آن مطرح نکرد.پل هوایی 
میدان شهرداری در این سال ها بیشتر محل کسب درآمد و تبلیغات بوده و کارایی 
لازم را هم نداشته است اما باید پرسید چرا در صرف بودجه شهری نظارت کافی 

نمی شود تا شهر متحمل چنین خساراتی نشود.

فاصله با رویکردهای شهر انسان محور
یک کارشناس ارشد مدیریت شهری معتقد است که بلاتکلیفی وضعیت پل های 
هوایی عابر پیاده فلکه شهرداری، ناشی از عدم وجود تعاریف درست جایگاه 
انسان و ماشین در شهر و سهم و نقش هر یک نزد تصمیم گیران و سیاست 
گذاری های شهری در گرگان است.سیامک دُربیکی گفت: از اواسط دهه ۸0 
موج احداث پل های هوایی با پله برقی در شهرهای کشور به راه افتاد که پل های 
فلکه شهرداری هم محصول همان موج است در حالی که اگر به دانش و اصول 
شهرسازی توجه بیشتری می شد، شاید این پل های گران قیمت اصلاً برپا نمی شد 
که حالا جمع کردن یا نگهداری آنها یک مسأله چندساله برای مدیران و مورد 
انتقاد شهروندان باشد.وی چند دلیل برای برچیدن این پل ها بیان کرد: نخست، 
ارجحیت انسان بر ماشین و حق پیاده برای حضور در سطح زمین، در جایی 
که مرکز اجتماعی شهر محسوب و کاربری های متنوع، مسیر حرکت عابر را 
متأثر می کند.دربیکی گفت: باید توجه کنیم که فلکه شهرداری، مسیر تردد صِرف 
نیست بلکه فضایی عمومی و محل تعامل مردم است و مسیرهای ماشین رویی 
را هم شامل می شود. این فلکه بزرگراه یا اتوبان نیست که هدفش تأمین سرعت 
اتومبیل ها و دسترسی بین دو نقطه باشد بنابراین برنامه ریزی بر مبنای سیر عابر 
و نه اتومبیل انجام می شود.وی افزود: این پل ها همچنین فاقد استانداردهای لازم 
مانند رمپ و علائم فیزیکی در تأمین نیاز سالمندان، کودکان، توانخواهان، کم 

توانان و نابینایان است.

آشفتگی بصری پل ها
دربیکی اضافه کرد: دوم، مخدوش کردن منظر فلکه تاریخی شهرداری که جداره 
آن ثبت آثار ملی است و نباید تعرضی به آن می شد؛ این فلکه محل خاطرات 
جمعی شهروندان است که با آن منظر شکل گرفته و معمولاً اصالت چنین 
فضاهایی به دلایل مختلف حفظ می شود. وی عنوان کرد: سوم، تغییراتی هندسی 
که در برپایی پل ها در عرض پیاده رو و تعریف عجیب ورودی و خروجی ها 
ایجاد شده و مسیر مجزای رفت و برگشت خود اخلال در رفت و آمد را موجب 
شده است؛ باید گفت متأسفانه این پل ها حتی در حالت کارکردن پله برقی هم 
دعوت پذیری لازم را در ورودی ندارند و این نقص یکی از دلایل عدم استفاده 
عابران در این سال ها از این پل ها است.دربیکی افزود: چهارم، ایجاد موانع فیزیکی 
نادرستی که موجب سختی در طی مسیر عابران حین خرابی پله های پل ها شده 
خود می تواند اشکالات حقوقی را در دعاوی احتمالی ناشی از تصادفات متوجه 
شهرداری گرگان کند.وی گفت: دلایل دیگری هم برای برچیدن این پل ها که خود 
هزینه زیادی هم دارد، می توان نام برد. لیکن آنچه اهمیت دارد این است که پس از 
انجام این کار، برنامه شهرداری برای ساماندهی رفت و آمد عابر پیاده و نسبت آن 
با ماشین چیست؟ آیا باز هم ماشین بر انسان مقدم است یا برنامه ریزی بر مبنای 

حق به شهر خواهد بود؟

پل های عابر محلی برای درآمدزایی شهرداری
و  هوایی  پل های  در خصوص  هم  ترافیک  مهندسی  ارشد  کارشناس  یک 
ویژگی های شهر انسان محور گفت: اگرچه احداث پل عابر پیاده در نگاه نخست 
خدمتی برای عابران پیاده و در جهت ارتقا سطح ایمنی تردد آنها از معبر شناخته 
می شود اما واکاوی دیگر ابعاد عملکرد این تجهیزات پر هزینه مبین آن است که 
پل های عابر پیاده بسیاری از مؤلفه های آسایش عابر پیاده را تحت شعاع قرار 
می دهند.مرتضی بالویی افزود: برای مثال در اغلب موارد طرح راهرو ورودی و 

از حیث ایمنی را هم از دست داده اند به طوری که با وجود پله برقی و با وجود 
هر مؤلفه انگیزشی دیگر بازهم تمایل به استفاده از این تجهیزات ندارد، چرا؟ 
چون اساساً افراد ضرورتی احساس نمی کنند در شرایطی که به راحتی و به طور 
ایمن می توانند از زیر پل عبور کنند، خود را برای عبور از روی پل به زحمت 
بیندازند.وی عنوان کرد: تصادفات، حجم وسایل نقلیه و عابر پیاده، وجود مدرسه 
و مراکز آموزشی، عرض خیابان، ایستگاه های حمل و نقل عمومی، مراکز معلولان 
و سالمندان، کاربری های خاص، فاصله از پل عابرپیاده موجود در معبر، فاصله از 
تقاطع ایمن جهت عبور عرضی عابران از جمله مولفه هایی هستند که در تصمیم 
گیری برای جانمایی پل عابر پیاده به طور دقیق باید مورد بررسی قرار گیرند.بالویی 
اعلام کرد: متأسفانه در وضع موجود در بسیاری از موارد هدف مدیران شهری 
از تعبیه این تجهیزات بیشتر از آنکه ارتقا ایمنی و تردد عابر مورد توجه باشد، 
ایجاد محلی برای درآمدزایی از طریق نصب تابلوهای تبلیغاتی است فارغ از آنکه 
احداث هر پل عابر پیاده چه بودجه ای را می طلبد، واقعاً تا چه میزان کارآمد است 

و چه ضربه ای را بر سیما و منظهر شهری وارد می سازد؟

صورت مسأله را پاک نکنیم
برای اطلاع از تصمیم گیری شورا و شهرداری گرگان در خصوص سرنوشت این 
پل ها با رئیس کمیسیون توسعه عمران شورای اسلامی شهر گرگان گفتگو کردیم. 
عیسی مهری گفت: رئیس شورای شهر در نطق پیش از دستور خود اعلام کرده 
که پل های عابر پیاده شهرداری باید جمع آوری شود البته این نظر شخصی وی 
بوده و به لحاظ فنی، جمع آوری پل ها ممکن نیست.عیسی مهری افزود: برای 
ایمنی شهروندان باید این پل ها نصب باشد و اگر مشکل فنی در خصوص پله های 
برقی آن وجود دارد باید آنها را تعمیر کرد که در جلسه کمیسیون عمران ردیف 
اعتباری آن تغییر کرده و این هفته در جلسه شورا مطرح خواهد شد.وی بیان کرد: 
برداشتن پل ها در کمیسیون توسعه عمران شورا مطرح شد و اعضا با آن موافق 
نیستند.مهری با بیان اینکه این مسأله در شورای ترافیک شهرستان قبلاً مطرح اما 
با آن موافقت نشد، گفت: اگر پله های برقی پل ها تعمیر شده و آسانسور نصب 
شود مردم از آن استقبال خواهند کرد و باید در این زمینه فرهنگ سازی شود.

وی با اشاره به اینکه پیشنهاد رئیس شورا پاک کردن صورت مسأله است، گفت: 
نصب این پل ها کار اشتباهی از قبل بوده و مربوط به حال حاضر نیست و بنده 
در جلسات متعدد در مورد پروژه های شهری که صرفاً اسراف هستند، صحبت 
کرده ام.مهری افزود: باید جلوی تکرار و هزینه کرد چنین پروژه هایی را گرفت اما 
اینکه بخواهیم آن را حذف کنیم، هزینه دیگری دارد و درست نیست.وی با بیان 
اینکه اگر پل های عابرپیاده شهرداری برداشته شود باید ایمنی شهروندان هم تأمین 
شود، اضافه کرد: تنها با خط کشی نمی توان ترافیک میدان شهرداری را کنترل کرد 
بلکه باید کار اصولی انجام شود؛ بنده در صورتی با برداشتن پل های عابرپیاده 
موافق هستم که آن مکان به پیاده راه تبدیل شود. مهری با توضیح اینکه اگر 
بحث زیباسازی بر ایمنی شهروندان ارجحیت دارد باید این کار انجام شود، گفت: 
میدان شهرداری میدانی است که کل ترافیک شهر در آنجا وارد و از آنجا توزیع 
می شود و این تداخل سواره و عابر پیاده معضل است.وی با انتقاد از اینکه پل ها 
بدون مطالعه و پیوست احداث شده اند، افزود: تصمیم گیری در مورد پل ها صرفاً 
در اختیار شورا و شهرداری نیست و باید در شورای ترافیک استان و شهرستان 
مطرح شود.در حالی که کمتر از هشت سال از عمر پل های عابر پیاده میدان 
شهرداری گرگان می گذرد اما کارشناسان معتقد هستند به دلایل گوناگون باید 
این پل ها جمع آوری شده ولی هنوز تصمیمی توسط مدیران شهری اخذ نشده 
است. دوگانه برداشتن و تعمیر پل ها نشان می دهد که باید در اجرای پروژه های 
شهری پیوست های اجتماعی، فرهنگی، ترافیکی و غیره لحاظ شده تا از هدررفت 

بودجه جلوگیری شود.

 بلاتکلیفی وضعیت پل های هوایی عابر پیاده 
فلکه شهرداری، ناشی از عدم وجود تعاریف درست جایگاه 

انسان و ماشین در شهر و سهم و نقش هر یک نزد تصمیم 
گیران و سیاست گذاری های شهری در گرگان است


